



目 录

专 稿

乌克兰危机所涉国际法问题辨析 黄惠康(3)

涉外法治专栏：国家豁免法（二）

国家豁免立法的商业活动例外研究 王 佳(22)

中国《外国国家豁免法》送达规则研究 南 楠(37)

国际法院“尼加拉瓜诉哥伦比亚案”2023 年判决之批评
——以习惯国际法的识别为中心 孔令杰 陈 龙(50)

确定性与平衡性的寻求与失落
——从埃科奥罗案看新一代投资条约的解释和适用 王彦志(72)

外国惩罚性赔偿判决承认与执行中的公共政策审查 钟璜琦(90)

论《取消认证公约》在中国的适用与实施 李建忠(107)

中国对 CPTPP 劳工规则的自主性接纳
——以越南加入 CPTPP 为视角 梁 咏 魏佳怡(127)

美国空间交通管理的制度、实践及中国的因应 杨 宽 申雨琪(145)

CHINESE REVIEW OF INTERNATIONAL LAW

(Bimonthly)

No. 1 , January 2025

CONTENTS

An Legal Analysis of International Law Issues Involved in the Ukraine Crisis
..... *Huang Huikang* (3)

Column of Rule of Law in Foreign-Related Affairs: Law on Foreign State Immunity (II)

Study on the Exception of Commercial Activities in State Immunity Legislation *Wang Jia* (22)

Service of Process Rules of the *Law of the People's Republic of China on Foreign State Immunity*
..... *Nan Nan* (37)

The 2023 Judgment of *Nicaragua v. Colombia*: A Critique of the ICJ's Identification
of Customary International Law *Kong Lingjie and Chen Long* (50)

Quest for and Loss of Certainty and Balance in Interpretation and Application of New-Generation
Investment Treaties in Light of *Eco Oro v. Colombia* Case *Wang Yanzhi* (72)

Study on Public Policy in Recognition and Enforcement of Foreign Punitive
Damages Judgments *Zhong Yingqi* (90)

On the Application and Implementation of the *Apostille Convention* in China *Li Jianzhong* (107)

China's Proactive Acceptance of Labor Provisions of the CPTPP: From the Perspective
of Vietnam's Accession to the CPTPP *Liang Yong and Wei Jiayi* (127)

Space Traffic Management Institutions, Practices of the US and China's Stands
..... *Yang Kuan and Shen Yuqi* (145)